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В настоящей статье автор анализирует проблемы реализации общеправовых прин-
ципов в цивилистическом процессе. Делается вывод об огромной социальной роли этих 
принципов и особом влиянии на развитие всего процессуального законодательства. Взяв 
за основу исследования труды современных ученых, а также выводы судебной практики, 
предлагаются признаки общеправовых принципов: универсальность, нормативность, 
императивность, дискреционность и темпоральность. Особое значение для гражданско-
го и административного судопроизводства, по мнению автора, имеют такие общеправо-
вые принципы, как демократизм, гуманизм, законность, равенство и справедливость.
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In this article the author analyzes the problems that might arise with implementation of the 

general legal principles in the civil process. The point is made about the enormous social role of these 

principles and their special influence on the development of the entire procedural legislation. Based on 

the research of modern scholars, as well as the conclusions of judicial practice, signs of general legal 

principles are proposed: universality, normativity, imperative, discretion and temporality. Of particular 

importance for civil and administrative legal proceedings, according to the author, are such general 

legal principles as democracy, humanism, legality, equality and justice.
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